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IT-Teknikermøde 6. juni 2018  
 

Dagsorden  

1) Afgrødekoder i IMK v. Claus Pedersen 
 

2) Kort Status på LBST´s digitaliseringsplan v. Tine Jul Søren-
sen 

3) System til system v. Claus Pedersen 
 

4) Målrettede efterafgrøder i relation til beregning af krav, 
hvis der mangler frivillige målrettede efterafgrøder og 
hvornår ved vi om der kommer krav v. Thorm Bendtsen 
 

5) Efterafgrødeindberetningen for kommende efterår. Hvad 
er der gjort for, at man ikke får samme misforståelse om 
hvad ’pligtige efterafgrøder’ dækker over. v. Thorm Bendt-
sen 
 

6) Husdyrarealregulering 18/19 v. Thorm Bendtsen samt 
Hans Kjær og Irith Nør Madsen fra departementet 
Drøftelse af Ændringer til udformning af fosforplanlæg-
ningsværktøjet og regnskabet i GHI på Landbrugsindberet-
ning.dk 
Herunder: 

• Håndtering af P-tillæg ved jordanalyser  
• Områder med skærpede fosforkrav  

 
7) Evt. 

Dato: 6. juni 2018 
Tid: kl13-15  
Sted: Landbrugsstyrelsen 
Mødelokale: 6  

 
Mødedeltagere:  
Niels Petersen, SEGES (Skype) 
Knud Christensen, Datalogisk Institut (Skype) 
Karsten Folmer, Datalogisk Institut (Skype) 
 
Hans Kjær, Departementet 
 
Tine Jul Sørensen, Teamleder It Arkitekter og IT Porteføljestyring, Landbrugsstyrelsen  
Claus Pedersen, IT Arkitekter, Landbrugsstyrelsen  
Thorm Bendtsen, Forretnings-IT, Landbrugsstyrelsen 
Silke Mechlenburg, IT Stab, Landbrugsstyrelsen (referent) 
 
 
 
 



Side 2/3 

 

Referat 
 

Ad 1) Afgrødekoder i IMK v. Claus Pedersen 
Claus Pedersen beskrev situationen omkring IMK-kort og afgrødekoder, der kan indvirke på ar-
bejdsgangen for kunderne hos SEGES og Datalogisk. Niels Petersen (SEGES), Knud Christensen 
og Karsten Folmer (Datalogisk) kom med input omkring afgrødekoder på IMK-kortet. Forskel-
lige løsningsforslag til hvordan afgrødekoder i IMK optimeres blev drøftet.   
 
Ad 2) Kort Status på LBST´s digitaliseringsplan v. Tine Jul Sørensen 
Tine Jul Sørensen fremlagde status på LBSTs digitaliseringsplan med fokus på projekterne, der 
er af relevans for samarbejdet med SEGES og Datalogisk. Der blev kort nævnt projektet vedr. ny 
kundeportal samt Bedre Dataanvendelse. 
 
Ad 3) System til system v. Claus Pedersen 
Claus Pedersen fremlagde status på p6 System-til-system i LBST’s digitaliseringsplan. Selvom 
implementering heraf først er planlagt til at blive påbegyndt i 2019, er der allerede nu nogle in-
dikationer for hvordan andre systemer kan designes, således at systemer kan åbnes op. Dette 
gælder fx sagsbehandlingen af markblokke, der skal laves om, så mere åbne systemer muliggø-
res fra starten. 
Claus Pedersen fortalte, at der er planer om initiativer, der er i højere grad muliggør system-til-
system-interaktion, og at forarbejdet hertil er i gang.  
 
På baggrund af input fra Niels Petersen, Knud Christensen og Karsten Folmer blev følgende 
drøftet: 

- Vigtigheden af tilgængelighed, hvis kort bliver det foretrukne arbejdsredskab til regi-
strering 

- Mulighed for samarbejde ift. test og design 
- Hvordan implementeringsfasen kan deles op i mindre bidder, som muliggør løbende 

samarbejde. 
- Eksport og import af data  
- De nye platforme fx LBST’s nye app til kontrollører.  

 
Ad 4) Målrettede efterafgrøder i relation til beregning af krav, hvis der mangler frivillige mål-
rettede efterafgrøder og hvornår ved vi om der kommer krav v. Thorm Bendtsen 
Thorm Bendtsen fortalte at det netop er besluttet, at der kommer et obligatorisk krav til mål-
rettede efterafgrøder. Der er hovedsagelig tale om et krav pga. grundvandshensyn, og det er 
endnu lidt uvist om der også kommer et meget lille krav pga. kystvandshensyn. Samlet er kra-
vet på omkring 3000 ha.  Det blev drøftet, hvordan de nye krav påvirker brugerne, sagsgangen 
ift. at indmelde efterafgrøder, og hvordan man kan vejlede brugerne omkring fradrag og ud-
læggelse af færre eller flere efterafgrøder. 
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Ad 5) Efterafgrødeindberetningen for kommende efterår. Hvad er der gjort for, at man ikke 
får samme misforståelse om hvad ’pligtige efterafgrøder’ dækker over. v. Thorm Bendtsen    
Thorm Bendtsen fremlagde hvordan efterafgrødeindberetningen konkret kommer til at se ud 
på baggrund af en lige udarbejdet kravspecifikation. Især 3 punkter blev fremhævet:  

- Krav om tilknytning af markkort til Gødningskvote- og Efterafgrødeskemaet.   
- Opgørelsestidspunktet for efterafgrøder flyttes til samme tidspunkt som for generel 

indberetning – 10. sep. 
- Krav om efterafgrøde-markplan 

 
På baggrund af Thorms fremlæggelse blev det drøftet, hvordan kvoteberegningen påvirkes ved 
fx forøgelse af efterafgrødegrundareal. Forskellige scenarier med forøgelse og frasalg af efter-
afgrødegrundareal blev drøftet. 
 
På baggrund af drøftelserne blev det foreslået, at kravspecifikationerne fremsendes og at der 
indkaldes til et møde, hvor kravspecifikationerne kan drøftes. Thorm Bendtsen indkalder til 
dette møde. Lone Pilegaard Hansen fra administrativ jordbrugskontrol i LBST inviteres med.  
 
Ad 6) Husdyrarealregulering 18/19 v. Thorm Bendtsen samt Hans Kjær fra departementet  
Thorm Bendtsen og Hans Kjær fremlagde kommende ændringer til husdyrarealreguleringen 
vedr. fosforregnskaberne og beregningen af fosforloftet (materiale i form af et udførligt bereg-
ningseksempel og udkast til husdyrgødningsbekendtgørelse var fremsendt forud for mødet). 
Der var enighed omkring det fremsendte beregningseksempel og ingen forslag til ændringer i 
forhold til det fremsendte bekendtgørelsesudkast. På baggrund af fremlæggelsen blev følgende 
drøftet: 

- Hvorledes man fremadrettet indberetter i gødningsregnskabet og sammenhæng til 
data fra kortet med fosforfølsomme områder 

- Forståelsen af begrebet harmoniareal 
- Konkret i indberetning af gødningsregnskab felt 235 – Niels Petersen vender tilbage til 

Thorm Bendtsen om problemet med det pågældende felt. 
- Processen ift. indsendelse fra markstyringsprogrammer – overskrivelse af data og for-

udfyldte felter i indberetningen 
 
Ad 7) Evt. 
Intet til eventuelt. 
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